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ODBORU ZA EKONOMIJU, FINANSIJE I BUDZET
SKUPSTINE CRNE GORE

Na osnovu clana 137 srav 4 Poslovnika Skupsrine Crne Gore, Odbor za medunarodnc

odnose i iseljcnike Skupstme One Gore sa 22. sjednice, odrzane 17. decembra

2024. godine, dostavlja madenom odboru

MISLJENJE
O PREDLOGU ZAKONA O BUDZETU CRNE GORE ZA 2025. GODINU

Odbor za medunarodnc odnosc i iseljcnike, na 22. sjednici odrzanoj 17. decembra

2024. godine, u skladu sa clanom 137 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Ciore, razmotrio je
Prcdlog zakona o budzetu (irne Ciore za 2025. godinu, u dijelu koji se odnosi na potrosacke
jedinicc; Nlinistarstvo vanjskih poslova i Ministarstvo dijasporc.

Obrazlozenje Predloga zakona o budzetu One Gore za 2025. godinu, u dijelu koji
se odnosi na Ministarstvo vanjskih poslova i Ministarstvo dijasporc dao je g. Bojan
Paunovic, gencralni direktor Direktorata za drzavni budzet u Ministarst\m finansija. U ime

Ministarstva vanjskih poslova, sjednici je prisustvovao gencralni sekretar Ministarstva
vanjskih poslova Adis Pepic, dok Ministarsu^o dijasporc nijc imalo svog predstavnika na
sjednici Odbora.

Predstavnik Ministarst\-a finansija Paunovic je istakao da je za potrosacke jedinicc
kojc su predmet razmatranja Odbora Predlogom zakona o budzetu za 2025. godinu
opredijeljen ukupan iznos od 23,5 miliona eura, od cega za Ministartsvo vanjskih poslova
22,22 i Ministarstvu dijasporc 1,3 miliona eura. U odnosu na 2024. godinu predvddeno je
ukupno povecanje od oko 2 miliona eura, od cega uvecanje za Ministarstv'o vanjskih

poslova iznosi 1,65 miliona eura dok se za Ministarstvo dijasporc biljezi uvecanje od 0,33
miliona eura.

Za Nlinistarsu^o vanjskih poslova uvecanje od 1,65 miliona eura odnosi se

dominantno na bruto zarade i doprinosc na teret poslodavaca u iznosu od 0,5 miliona eura,

za rashode za usluge u iznosu od 120 hiljada eura, za sluzbena putovanja za potrebc
redovnih aktivnosti kako

predstavnistvima i tri nova predstavnisu^a, zatim za usluge prevoza, za naknadu sclidbenih
troskova diplomata na mandat i prilikom njihovog povratka u zcmlju, kao i za ostale

troskove, za rentu po osnovu zakupa objekata kao i naknade troskova stanovanja osoblja i

ostale izdatke. Pored navedenih izdvajanja, kod Uprave za imovinu predvidena su sredstv^a

za adaptaeiju dva diplomatsko-konzularna predstavnistva, u Vasingtonu i Brisclu kao i
adaptaeija objekta austrijskog poslanstva na Cetinju.

zemlji tako i postojccim diplomatsko-konzularnim
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Predstavljajuci predlozcni budzct Ministarstva dijasporc, Paunovic )e informisao da

planirana budzetska srcdstA'a u iznosu od 1,3 miliona cura, ko prcdstavlja oko 330 hiljada

cura uvecanje u odnosu na pcthodnu godinu. Zakonoin o saradnji Crne Gore sa iseljenicima

propisano jc da budzetska sredstva za namjenu ocuvanja i jacanja saradnje sa dijasporom i

iseljenicima obezbjeduju, u najmaiijem nivou od 0,07 tekuccg budzcta Crne Gore, medutim

budzet koji je opredijeijen jc za
Planirana su sredsrv'a za sve ostale programske akrivnosti Ministarstva dijaspore u skladu sa

funkcijom ovog Ministarst\’a za narednu godinu.

Generalni sckretar Ministarst\^a vanjskih poslova Adis Pepic kazao je da je zahtjev
budzetska sredsn^a za narednu godinu podrazumijevao plan jacanja i sirenja diplomatske

mreze kao i snazenje kadrovskih kapaciteta u Ministarscvu. Predlogom zakona o budzetu
Crne Gore za 2025. godinu za aktivnosti Ministarsu^a vanjskih poslova opredijeljeno je 22,
218 miliona eura. Vise od dvije trecine budzcta, odnosno 16,12 miliona eura odnosi se na

rad diplomatsko-konzularnih predstavnistava Crne Gore. Skoro polovina ovog iznosa, od

46% planirana je za zarade zaposlenih tokom rada u inostranstvu. Drugi vazan izdatak u

ovom dijelu odnosi sc na rentu za sluzbene prostorije diplomata, odnosno 29% budzeta,
dok se treca stavka odnosi na angazovanje lokalnog osoblja, vozaca i tehnickih sekretara.
Ostatak iznosa odnosi se na druge operativne troskove, kao ko su rashodi za materijal,

usluge i ostalo.

U svom izlaganju, Pepic je naglasio da od ukupno 40 DKP-a, 22 funkeionisu na nivou

privremenog otpravnika poslova, a skoro polovina ambasada, odnosno njih 13, ima samo

po jednog diplomatskog predstavnika. Od sest misija dvije nemaju stalne predstavnika, UN
i NAl’O, dok dva od cetiri generalna konzulata, u P’rankfurtu i Njujorku, nemaju generalne
konzulc.

U ukupnom iznosu za aktivnosti diplomatsko-konzularnih predstavnistava opredijeljeno je

vise sredstava u odnosu na tekucu godinu, za skoro 2 miliona, medutim ukoliko mreza bude

popunjena planiranim brojem diplomata postoji potreba da se ovaj iznos dodatno uveca.

Planirana sredstva ostavljaju ogranicenu moguenost otv^aranja novih diplomatsko-

konzularnih predstavnikava, koja su inidjalno bila prcdlozena.

U dijelu bilatcralnih i multilateralnili poslova predvidena su sredstva u iznosu od 4,95

miliona eura, a u dijelu upravljanja Ministarstvom vanjskih poslova opredijeljeno je oko 1,14
miliona cura. Najveci dio ovog iznosa, tacnije 40% odnosi se na kontribueije za clanstvo u

medunarodnim organizaeijama, posebno su opredijeljena sredstva za predsjedavanje

Savjetu Evrope 2026-2027. godine, do se u najvecoj mjeri odnosi na upucivanje dodatnih
sluzbentka u Strazbur.

su

oko 240 hiljada eura veci u odnosu na propisani limit.

za

kojoj su ucestvovaliNakon uvodnih izlaganja, uslijedila je sadrzajna diskusija
clanovi Odbora kao i predstavmci Ivlinistarstva finansija i Ministarsn^a vanjskih poslova.

Clanovi Odbora istakli su potrebu za uskladivanjem primanja zaposlenih u

Nhnistarstvu vanjskih poslova sa zaradama u javnom sektoru, imajuci vidu da je osnovni

Zakon o vanjskim poslovima usvojcn 2017. godine, te da zarade zaposlenih u Ministarstvu

nisu uskladivane sa vazecim propisima koja regulisu primanja zaposlenih u javnom sektoru.

Takode, clanovi Odbora saglasni su da finansijska sredstva za rad i dvot nasih

diplomata i njihovih porodica u inostranstvu moraju bid na mnogo vecem nivou, s obzirom
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cla nc korespondiraju realnim pouebama. Istakli su i visegodisnji problem sa kojim se

suocavaju nasa DKP u inostransu-u a to jc nedostatak sredstava za potrebe reprezentacije.

Evidentirana je i potrcba za urgenrnim djelovanjem po pitanju renoviranja zgrade
Ambasade Crne Gore u \Asingtonu koja je trenutno u losem stanju.

Likazali na pocrebu dugorocnog rjesavanja pitanja smjestajaTakode, poslamd
DKP-a Crne Gore kroz kupovinu objekata i preusmjeravanja sredstava namijenjenih za

rentu u svrhe placanja rata kredita za potrebe kupovine objekata i dugorocnog rjesavanja

su

ovog pitanja.

Imajuci vidu saglasnost clanova Odbora povodom potrebe za vecim izdvajanjima iz

planiranog budzeta za potrebe Ministarst\'a vanjskih poslova, zakljuceno je da se do
zavrsetka rasprave u nacelu, napravc dodatne konsultacije sa Nlinistarstvom u cilju

definisanja prioriteta i eventualnog amandmanskog djelovanja Odbora na tekst Predloga

zakona o budzetu Crne Gore za 2025. godinu.

Clanovi Odbora istakli su, takode, da su sredstva opredijeljena za Ministarstvo

dijaspore nedovoljna, te da je potrebno vise paznje usmjeriti na programe i aktivnosti koji
se odnose na dijasporu i iseljenike.

Odbor je jednoglasno, sa sedam glasova „za“, dao pozitivno misljenje o Predlogu
zakona o budzetu Crne Gore za 2025. godinu u dijelu koji se odnosi na potrosacke jedinice:
iVIinistarstvo vanjskih poslova i Ministarstvm dijaspore.

EDSJEDNIK ODBORA
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